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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2020. február 25. napján 

tartott, közmeghallgatással egybekötött nyilvános testületi üléséről, Teleki, Rákóczi u. 49. 

szám alatt. 

Jelen vannak: Hári László István polgármester, Strott András alpolgármester, Lauday Dávid, 

Mónosné Szalai Anita települési képviselők.  

 

Meghívottak: Köselingné dr. Kovács Zita jegyző, Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető, 

Magyar Szilvia főtanácsos, jegyzőkönyvkönyvvezető 

 

A lakosság részéről megjelent érdeklődő: 5  fő helyi lakos. 

 

Hári László István polgármester: Az ülésteremben köszönti a megjelent képviselőket, 

meghívott vendégeket. Megállapítja, hogy az 5 tagú képviselő-testületből 4  fő jelen van, a 

testület határozatképes, az ülést megnyitja. Ismerteti a napirendet, melyet tárgyalásra javasol. 

A jelenlevő teleki lakosoknak felhívja a figyelmét, hogy a napirendekhez hozzászólhatnak, 

kérdezhetnek, mivel közmeghallgatással egybekötött testületi ülés. A képviselőkhöz fordulva 

megkérdezi, egyetértenek-e a meghirdetett napirend tárgyalásával, amennyiben igen, javasolja 

elfogadásra. 

 

A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz négy képviselő - 4 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

9/2020.(II. 25. ) kt. határozata 

A képviselő-testület a 2020. február 25.-i közmeghallgatással egybekötött nyilvános 

ülésen az alábbi napirendet tárgyalja: 

1.) Az önkormányzat 2020. évi költségvetése 

2.) DBRHÖT társulási megállapodásának módosítása 

3.) Teleki, Rákóczi u. 49. szám alatti ingatlan épületének hasznosítása 

4.) Szociális étkeztetés feladatellátásáról szóló megállapodás jóváhagyása 

5.) A Balatonszárszói Százszorszép Óvoda fenntartására irányuló társulási 

megállapodás utólagos jóváhagyása 

6.) Teleki, 79/2 hrsz.-ú önkormányzati terület használatba adási ügye 

7.) Önkormányzati képviselők beszámolója a 2019. évi tevékenységükről 

Felelős: Hári László István polgármester 

Határidő: értelem szerint, azonnal 

 

Hári László István polgármester: A napirend tárgyalása előtt átadja a szót Köselingné dr. 

Kovács Zita jegyzőnek. 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Köszönti a jelenlevő teleki lakosokat, a képviselő-testület 

tagjait. Összefoglalja a közös önkormányzati hivatal előző évben végzett legfontosabb  

feladatait. Elsőként a tavaszi európai parlamenti választásokat, majd az októberi 

önkormányzati választásokat említi. Az önkormányzati törvény alapján az új testületeknek 60 

nap állt rendelkezésére, hogy eldöntsék, maradnak-e a közös hivatalnál. Több tárgyalás 

zajlott, végül mind a hét település maradt a balatonföldvári közös önkormányzati hivatal 

szervezetében. Mivel a korábbi térítésmentes hivatali ellátás már nem tudott működni, mert az 
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állami támogatás közel sem finanszírozza le a hivatal fenntartását, ezért a településeknek is 

hozzá kellett járulni a közös önkormányzati hivatal fenntartásához. Majd ismerteti a 

decemberben bekövetkezett jogszabályváltozásokat, külön kitér az építéshatósági feladat és 

hatáskörök változásaira. Részletes tájékoztatást nyújt, hogy egyes ügyek, pl.  vállalkozói 

igazolvány, anyakönyvi ügyek, szabálysértési ügyek, gyámügyek - hol és mely hatóságnál 

intézhetők. Sok a változás, szívesen segítenek a lakosságnak személyesen, ügyfélfogadási 

időben, de segítséget nyújtanak a kérelmek megfelelő hatósághoz történő továbbításában is.  

 

Hári László István polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Ez ügyben kérdés, hozzászólás 

a lakosság részéről? Mivel nincs, megköszöni még egyszer az elhangzott tájékoztatást. Majd 

elmondja, hogy a járási ügysegéd nem jön többet Telekibe. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Miért? 

 

Hári László István polgármester: Nem kapott rá magyarázatot. Így döntött a felsőbb vezetés. 

Balatonföldváron el lehet érni az ügysegédet. 

NAPIREND TÁRGYALÁSA 

 

 

2.)Az  önkormányzat  2020. évi költségvetése  

Előadó: Hári László István polgármester 

Az előterjesztés írásban csatolva. 

 

Hári László István polgármester:  Az első napirendünk az önkormányzat 2020. évi 

költségvetése. Ezzel kapcsolatban annyit szeretnék mondani, hogy volt egy elsőkörös 

megbeszélésünk már az ismert számok alapján, amelyek 2020. évre Teleki költséget érintenék 

mind bevétel, mind kiadási oldalon, első körben is már, de igazából nem csökkent, hanem 

növekedett. Azzal szembesült a képviselő-testület, hogy 2020. évre közel 10 millió forint 

hitelt kellene felvennünk ahhoz, hogy ránk váró kötelezettségeket, illetve pénzeszköz 

átadásokat végre tudjuk hajtani. Sajnos állami finanszírozásból és az adóbevételekből ezekre 

nem telik. Átadnám a szót Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezetőnek, hogy végül ő 

tájékoztasson mindannyiunkat a költségvetéssel kapcsolatosan. Fel fognak merülni azok a 

pontok, ahol menet közben ezek a kiemelkedő tételek felmerülnek, itt a képviselő-testület 

előtt lesz a lehetőség. Szerettem volna időközben egy szondáztatást a lakosság felé, hogy a 

lakosságnak milyen elvárásai vannak azügyben, hogy a költségvetésünket milyen módon 

tudjuk csökkenteni, kompenzálni illetve többletbevételre szert tenni. Itt igazából csak az 

adóemelés jöhet szóba a lakosság részére, iránya felé, természetesen más ötletet is szívesen 

fogadunk. Ilyen drasztikus helyzettel Teleki község nem állt szembe, hitelek mindig voltak,  

hitelt soha nem kellett felvenni, nem tudjuk, mi a kormányzati szándék kistelepülésekkel 

kapcsolatban, ez már a vég a kezdete, esetleg valamilyen más pénzügyi meggondolás. Szóba 

került, vegyük fel a hitelt, majd az állam rajtuk keresztül valamilyen pénzügyi manőveren 

gondolkodik, nem lehet tudni! Már leakadtam arról, hogy ebben tudjunk tervezni, 

gondolkodni, sajnos elég sűrűn változnak a koncepciók, de ha ez a koncepció, akkor nem 

tudom, akkor lehet, hogy a hitelt fel kell venni, aztán konszolidálnak minket. Három fő 

témakör van, ahol nagy pénzügyi kiadásaink lennének, ez mind egy helyre összpontosul, az 

átadott pénzeszközök irányába, amelyeket más és más funkciót végző szervezeteknek kell 

átadni összeget,  amelyekre viszont állami normatívát ők sem kapnak, illetve Teleki sem kapja 

meg, de a hiány részükre keletkezik, a kifizetést pedig egy szóval fogalmazva,  tovább osszák 

azoknak a tagoknak, amelyek ebbe a csoportosulásba részt vesznek. Közös hivatal, kötcsei 
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óvoda, iskola-konyhája továbbra is, illetve van egy   pénzügyi fennmaradásunk a családsegítő 

szolgálat irányába, amelynek a több millió forintos kifizetése lenne talán esedékes, illetve 

közel ilyen összegű pénzátadásra lenne szükség több tevékenység irányában. Elöljáróban 

ennyit szeretnék mondani, menet közben meglátjuk, mi az, ami felmerül, mi az, amihez hozzá 

tudunk szólni. Bevételeket nem nagyon tudjuk növelni, bár igyekszünk bérbeadásokkal illetve 

az iparűzési adó mértékének a növelésével, de tudomásul kell venni, ha sikerül is, ebből mi 

nem fogunk látni egy forintot sem valószínű, mert mindezt az átadott pénzeszközökhöz 

kellene  majd hozzáadni. A lakosságnak talán lehetőségében  áll, mit akar, mit szeretne, 

mekkora adóerőképességet érez önmagában, emeljük-e a helyi adókat, illetve miket 

szüntessünk meg? Itt felmerült, szüntessük meg a falunapot, küldjük el a dolgozókat, adjuk el 

a kultúrházat stb. Átadnám a szót osztályvezető úrnak.  

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Felmerült az adóemelés kérdése. Az adó emelése az idei 

költségvetést semmilyen módon nem érintheti, mivel a lakosságot nem lehet kedvezőtlenebb 

helyzetbe hozni. Legközelebb adóemelés kérdésében december 15-éig lehet dönteni, ami a 

következő évre szól, erre az évre már nem. 

 

Hári László István polgármester: Így helyes, igen köszönöm. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: De valószínűleg a következő évben sem lesz kevesebb a 

fizetni való! 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző:  Pontosításnak szánta. Adóemelés csak a következő évet 

érintheti.  

 

Hári László István polgármester: Ez így igaz! Jelenleg 5 évben gondolkodunk, bár nem 

tudunk előre gondolkodni két hónapot se! Illetve még egy nagy kifizetés van előttünk,  amely 

közérdekű, a szennyvízberuházással kapcsolatos kiadás. Olyan kiadást rónának ránk, 

amelynek mértéke Telekiben közel másfél - kétmillió forint most jelenleg. Ezt úgy hívják, 

hogy gördülő fejlesztési terv, amelyet a DRV, mint üzemeltető készített el, a 

szennyvízberuházásban részt vevő települések részére. A DRV Zrt. az  elkészült és kezelésébe 

átadott szennyvízhálózatot működteti, amelynek az anomális anyagi részét az okozza, hogy a 

tulajdonos az önkormányzat. Alapesetben a magyar állam lenne, de a magyar állam nem 

kívánja átvenni tulajdonába, ha átvenné, innét  mi mindentől mentesek lennénk. Viszont mint 

tulajdonost, minket kötelez, illetve  nemcsak minket, hanem a szennyvízberuházásban érintett 

összes önkormányzatot kötelezi arra, hogy egy több évre előre, gördülő fejlesztési tervben 

meghatározott tervet hagyjanak jóvá, amelyben az ő általa prognosztizált tönkrement 

alkatrészek beszerzésére kötelesek az önkormányzatok. Nekünk jelenleg, ami kötelező lenne 

egy szivattyú beszerzése. Sajnos, most már kettőből egy tönkre is ment, másfél millió forintért 

kellene egy szivattyút megvásárolnunk.  A problémát az okozza, hogy a DRV által beszedett 

szennyvízdíjakból az a fajta visszaosztás, amelynek eszköz használati díj lenne a 

megnevezése, ez megint csak  jogi probléma miatt  nem lett meghatározva, ezért az 

önkormányzat nem tud olyan pénzügyi alapot képezi, amelyből ezt finanszírozni tudná. A 

másik megoldás az lenne, hogy a magyar állam tulajdonába venné ezt az egész szennyvíz-

hálózatot. Az egész szennyvízrendszer, beleértve a karádi szennyvíztisztítót is, osztatlan 

közös tulajdon, a beépített eszközök arányában érintettek az önkormányzatok. A karádi 

agglomeráció öt településből áll, Karádon, ahol szennyvíztisztító működik, bármi 

meghibásodás esetén, érintettek vagyunk mi is. Jelen esetben most erről nincs szó, amiben 

érintettek vagyunk, a gördülő fejlesztési tervben egy darab szivattyú beszerzése. Most 

átadnám a szót az osztályvezető úrnak. 
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Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Az önkormányzat idei évi költségvetéséről nem olyan 

szisztéma szerint számolnék be, mint ahogy a többi településen tettem, hiszen itt anyagi 

jellegű problémákat kell megoldani. Elmondja, hogy 54 millió 181 ezer forintos bevétel- 

kiadási főösszeggel került a tervezet a testület elé, ebből a jelenlegi számsor alapján 8 millió 

880 ezer forint a hitelfelvétel, amellyel nem fogadhatja el a költségvetést a testület, mert van 

egy hitelfelvételi korlát. Az előkészítés során én nem vettem ki semmilyen olyan tételt a 

költségvetésből, betenni sem tudok bevételt, a bevétel-kiadást a testület jogosult 

meghatározni, amely ezt a számot megváltoztathatja. A szövegesben vannak javaslatok, 

amelyek nem feltétlenül teljeskörűek. Bevételi oldalt tekintve 25 millió  846  ezer forint az az 

összeg, amelyet az államtól kapunk, államháztartáson belülről kapunk még felhalmozás célú 

támogatást 3 millió 488 ezer forintot, ez egy pályázat jellegű eseti bevétel. Helyi adó 

bevételekből 6 millió 905 ezer forint képződik. Működési bevételekből pedig 1,8 millió forint. 

Előző évi működési maradványa volt az önkormányzatnak 4 millió 256  ezer forint. Ez  úgy 

tevődik össze, hogy szabad maradvány, illetve decemberben érkezett állami megelőlegezés, és 

nyilván kiadási oldalon van egy előző évi hátralék, amelynek összege nagyságrendileg ezt a 

pénzmaradványt fedi, 3 millió 970 ezerrel.   Így jön ki a működési bevétel 47 millió  722 ezer 

forintra. Felhalmozási bevételt tekintve még az előző pályázati bevételen kívül van 

felhalmozási célú pénzmaradvány 3 millió 11 ezer forinttal.  

Kiadást tekintve,  a működéssel kezdve, személyi  jellegű kiadásoknál 14 millió 62 ezer 

forint, ehhez kapcsolódó járulékok 2 millió 252 ezer forint. A dologi kiadások összege 16 

millió 177 ezer, ezek a kiadások az ún. kormányzati funkciókon megjelenő kiadások, úgy 

mint településüzemeltetés, falugondnoki szolgálat, köztemető, közvilágítás, szociális 

étkeztetés, közművelődési intézmény működtetés, az utak hidak fenntartása, könyvtári 

szolgáltatás és közfoglalkoztatás. Bár itt utóbbinál személyi jellegű kiadás a számottevő. A 

polgármester úr által említett pénzeszköz átadás támogatás összege 14 millió  314 ezer forint, 

ez az az összeg, amelyet a közösen ellátott feladatokhoz ad át az önkormányzat. Ezek az 

alábbiak: óvodai nevelés, családsegítés, jelzőrendszeres házisegítségnyújtás, pénzügyi 

gondnokság, konyha működtetése, háziorvosi ügyelet,  labor, társulási tagdíj, és hát az előző 

évek hátraléka ugyanezen feladatokra. Közös hivatal működéséhez egyszer 2,5 millió forint, 

és az ügyintéző költsége, amely 6 órás ügyintézőt tekintve 2,3 millió forint. Az említett DRV 

eszközbeszerzést tekintve az 1,3 millió forint nem is szerepel a költségvetésben, mert erről 

hivatalos adatot nem kaptunk, ezért ezzel nem számoltunk. A balatonszárszói óvoda és 

konyha működtetése benne van a tervezetben 2 millió 673 ezer forinttal, de úgy tudom, erről 

még nem volt jóváhagyott társulási döntés. 

 

Hári László István polgármester: De volt! 

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Volt azóta? Akkor ez a szám, ha ez ott jóvá lett hagyva, 

akkor ezt már véglegesnek kell tekinteni. Egyéb civil szervezetnek átadott pénzeszközök, 

tagdíjak 215 ezer forint. Igy áll össze nagyságrendileg az önkormányzat költségvetése. 

Amennyiben a dologi kiadások csökkentése megtörténik, akkor nyilván csökken az a 

működési hitelállomány tervezet is, amely beépült ebbe a tervezetbe, hogy az egyensúly 

meglegyen.  A hitelfelvételi korláttal számolni kell, korrigált saját bevételeknek az  50 %-áig 

mehet, amely 3 millió 552 ezer forint. Tájékoztatásul, az önkormányzatnak a stabilitásról 

szóló törvény szerint nem lehet eladósodnia,  amennyiben nincs elég bevétel, akkor a 

kiadásokon kell húzni. Ez olyan, mint egy otthoni háztartás, addig nyújtózkodhatunk, 

ameddig a takarónk ér. Ez az önkormányzat életében olyan jelleget ölt, hogy valamilyen 

feladatot elhagyunk, hogy valamit minimális szinten valósítunk meg a korábbi évekhez 

képest. Nyilván ez a testület döntése, hogy ezt a mínuszt hogy és milyen tételekből faragja le. 

Feladatonként bemutattam még, tájékoztató jelleggel, hogy egy adott tevékenységet hogyan 
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finanszíroz le az állam. A jogalkotást, önkormányzati hivatali működést, igazgatást nem 

finanszírozza, állami támogatás 1 millió 909 ezer, a kiadás 9 millió 400 ezer, ehhez 7 és fél 

milliót kell tenni. Működési pénzeszköz átadások tekintetében ha levesszük az előző évi 

hátralékot, akkor is 4 millió 600 ezer kapunk az államtól, most az előző évi hátralékkal 

korrigálva durván 5 millió forintot kell kifizessünk, ez majdnem kéne, hogy  fedezze a 

kiadásokat.  A községgazdálkodásnál 1 millió 400 ezer forint a mínusz. A falugondnoki 

szolgáltatáshoz az állami támogatás elegendő. Köztemetőre 100 ezer az állami támogatás, 

nyilván 300 ezer forint van beállítva, a benzinköltség, karbantartás  magas. A  közvilágítás 

kijön az állami támogatásból, a szociális étkeztetés is. Az egyéb pénzbeli ellátások, mint 

szociális pénzbeli ellátások, ezeket  túlfinanszírozza az állam, nyilván elkölthető, mint minden 

évben, elköltésre került.  De lehet, hogy aránytalan mértékben juttat támogatásokat a 

lakosságnak, mint ami a valós dolog. Persze fogalmazhatunk úgy is, hogy mindez jó, hogy 

ennyi mindent tud adni az önkormányzat, de ennek az összege 5 és fél millió forint, sok 

esetben problémás, hogyan költi el az önkormányzat. Közművelődési intézmény 

működtetésére, rendezvények, könyvtári szolgáltatás stb. erre kap 1millió 800 ezret. Közutak, 

hidak fenntartására 1 millió,  ezt nyilván karbantartás  jelleggel el is költheti, de ezt a pénzt át 

is csoportosíthatja községgazdálkodásra, közterületkarbantartásra. Közfoglalkoztatásra egy 

millió forint az önrész a közfoglalkoztatottak béréhez, ami vélhetően kivezetésre kerül. 

Jelentős kiadás a kistelepülésnek három fő közfoglalkoztatottal számolva. Így áll össze az 

önkormányzat költségvetése, a testületnek nyilván feladata, hogy ezekből az előterjesztett 

kiadásokból faragjon, mert nem tudja ezzel a tervezett számsorral megalkotni a 

költségvetését. 

 

Hári László István polgármester: Nehezen tudok megszólalni, őszintén fogalmam sincs. 

 

Strott András alpolgármester: Nem biztos, hogy a polgármesternek kell megszólalnia. 

Világosan kell látni. Megkérdezi a pénzügyi osztályvezetőt, mennyi mínuszuk volt tavaly 

záráskor? 

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Pluszuk volt, 4,3 millió forint. De volt kiadási oldalon 

tartozás,  3 millió 970 ezer forint volt. 

 

Strott András alpolgármester: Akkor 300 ezer forint volt. Azt jelenti, nem tavaly csináltunk 

olyat, ami miatt ilyen helyzetbe kerültünk. Vannak olyan dolgok, amelyek tisztázatlanok. 

Mekkora összeg tisztázatlan? Tudni kell erről mindenkinek. A szárszói iskolának tartozunk-e?  

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Azt nem mutatták ki. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Az óvoda fenntartásához és a konyha fenntartásához nem 

járultunk hozzá. 

 

Strott András alpolgármester: Beszéltünk arról, hogy azt még kimutathatják. 

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Ha nem mutatják ki adott évben, akkor mint követelés 

nem érvényesíthető. 

 

Strott András alpolgármester: Miről beszéltünk még? Az óvodafenntartásról vagy a 

konyháról? 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: A családsegítő szolgálnak fizetendő hozzájárulásról.  
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Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Csütörtökön lesz társulási tanácsülés. Az ülésre készült 

egy másik elv szerinti javaslat,  amit a polgármester úr kért, a lakosságarányos felosztási elv 

alapán. A jelenlegi feladatfinanszírozás szerinti felosztásban Telekinek 741 ezer forint a 

fizetendő hozzájárulás. Lakosságszámarányos felosztás szerint 101 ezer forint lenne. Készített 

egy olyan felosztást is, amely alapján egyenlő arányban osztanák fel a költségeket a 

tagönkormányzatok között, ez alapján mindenkire 394 ezer forint jutna. A társulás dönti el, 

melyik verziót támogatja, marad az eredeti, vagy nem. Hozzáteszi, lehet ezt csökkenteni, de 

ez a  költség a szociális kiadások terhére átcsoportosítható. Tájékoztatja a testületet, hogy a 

polgármester úrral történő egyeztetés után, még az első fordulót követően a 

Belügyminisztériumhoz fordult, ezt a levelet és a kapott tájékoztatást beemelte a költségvetés 

előterjesztésébe. A válasz három dologra összpontosul, egyrészt leírja, nem érdemes 

megkereséssel élni, mert adott a finanszírozás, a költségvetés. Lesz lehetősége az 

önkormányzatnak pályázni kiegészítő állami támogatásra,  várjuk meg a márciusi pályázati 

kiírásokat. Hozzáteszi, tavaly már kiemelésre került az a tétel,  amely alapján  közös feladatok 

ellátására lehetett kiegészítő támogatást benyújtani. Kiemeli, a feladatuk az, hogy 

megalkotható költségvetést tárjanak a testület elé, de az Áht. is kimondja, hogy a képviselő-

testület dönti el és alkotja meg a költségvetési rendeletet. Javaslataikat azonban megtették, 

mert segíteni szeretnének. Ismerteti a javaslatokat:  a dologi kiadásokból 2 millió forintot le 

lehet venni, a tervezett  útfelújításból 1,3 millió forintot le lehet venni. 

 

Hári László István polgármester: Ha azt nézzük, hol lehet a kiadásokat csökkenteni, akkor azt 

nevesítsük meg! Mit ért dologi kiadáson? Dologi  kiadás nagyon sok minden lehet. Erre kérne 

javaslatot. A testület meg eldönti, lát-e benne megvalósíthatót.  

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: A dologi kiadásokat sorolja fel. Beletartozik a reprezentáció, 

a rendezvények, egyéb üzemeltetés és készletbeszerzés. Itt vannak a rendezvények, amelyek 

amúgy sem nagy számúak. Nyilván a reprezentáción is lehet faragni. 

 

Strott András alpolgármester: Mennyi ez összesen? 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Két millió forint. 

 

Strott András alpolgármester: Úgy gondolja, a kis pénzekkel nem érdemes foglalkozni. 

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: A két millió forint nem kevés, különösen egy ilyen 

kistelepülés esetében.  

 

Hári László István polgármester: Mi az, ami a működést még nem viszi a sírba? A 

rendezvények. A legnagyobb rendezvényünk a falunap. Falunapot ma már 200 ezer forintból 

nem lehet megrendezni. Egy teleki színvonalú falunap megrendezése 6-700 ezer forint. 

Kérdés, hogy tartunk, vagy nem tartunk falunapot? Nem lehet ezt lecsökkenteni 200 ezerre, 

egy fellépőt sem tudunk kifizetni. Van még a Nyugdíjas nap és a Márton nap, ami valamilyen 

szinten önköltséges. Melyiket ne rendezzük meg ebből? 

 

Strott András alpolgármester: A falunap költségeit csökkentsék le, mert a Nyugdíjas napot 

nem szeretné, ha nem rendeznék meg, mert ez az egyedüli program a falu idős lakosainak.  

 

Hári László István polgármester: A falunapra szoktunk költeni kb. 700 ezer forintot. Felezzük 

meg 350 ezerre. 
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Strott András alpolgármester: Egyetért. De akkor nincs olyan, hogy még plusz 20 ezer! 350 

ezer forintból lehet csinálni valamit. 

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Elmondja, hogy 400 ezer forint  reprezentációs költség 

van a közművelődési intézményen. Rendezvényre 1 millió forint plusz áfa van tervezve, tehát 

1,6 millió forint. Ha abból csak 350 ezer forintot veszünk le, marad még jócskán. 

 

Strott András alpolgármester: Akkor abból még többet le kell venni. 

 

Hári László István polgármester: Mennyit?  

 

Strott András alpolgármester: Abból legalább egy millió forintot le kell venni! 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Szerintem ne tartsunk falunapot. 

 

Hári László István polgármester: Jól van, akkor ki is húztam! Nem fogok kiállni úgy az 

emberek elé, hogy nincs színvonal! Megjegyzi, hogy ő el van falunap nélkül, de a falu nincs 

el nélküle. Menjünk tovább. Miből tudunk még csökkenteni? Menjünk végig, akkor a 

lakosság is látja, miért nem lesz útépítés és nem lesz semmi. 

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: A Magyar Faluprogram pályázatán lehet útfelújításra 

támogatást benyújtani. 

 

Hári László István polgármester: Abba már nem tudunk, az már eldőlt. Tájékoztatást kapott az 

országgyűlési képviselő úrtól, hogy Teleki mire pályázhat és milyen összegben. Tehát az már 

el van döntve. 

 

Strott András alpolgármester: Mire pályázunk? 

 

Hári László István polgármester: 8 millió forint eszközvásárlásra, tehát traktor, ágzúzó, 

rendsodró,  egyéb közterületkarbantartásra használatos eszközök, amelyeknek megvan a 

forgalmazója. Felújításra nem kapunk. 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Tájékoztatásul elmondja, hogy Bálványoson és Kerekiben 

úgy döntöttek a testületek, hogy minden pályázati kiírásra nyújtanak be pályázatot a 

Faluprogramban. Így útfelújításra, járdafelújításra is.  

 

Jakab Lajosné teleki lakos: A szomszédos településen ott vannak a korszerű traktorok, 

amelyekkel korszerűen lehet dolgozni. Az útfelújításokat szorgalmazza.  

 

Hári László István polgármester: Előzetesen igényfelmérést kértek, hogy jelöljünk meg 3 

területet prioritási sorrendben, mit szeretnénk az idén a Magyar Faluprogram keretén belül 

megvalósítani. Szolgálati lakás felújítást, közintézmény felújítást, és közterület karbantartási 

eszközbeszerzést jelöltem meg. Tájékoztattak, hogy eszközbeszerzésre nyújthatunk be 

pályázatot. Nincs ellenére, hogy akár mindenre pályázzanak, de annak is van költsége, és a 

vége az lesz, forráshiány miatt nem támogatott a kérés.  

 

Strott András alpolgármester: Ez érthető, egy településnek se adhatnak három dolgot. 

Mindenki kap valamit. 
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Hári László István polgármester: Igen, így korrekt. Biztosan érdeklődött már a többi 

polgármester kolléga is, hogy mire számíthatnak.  Ez két nappal ezelőtti információ. Rendben, 

menjünk tovább. Akkor nem lesz falunap. Útépítést csak saját bevételeinkből tudnánk 

megvalósítani.  

 

Magyaricza Józsefné teleki lakos: Megkérdezi, hogy a Zsák utca a csatornázás után miért nem 

lett helyreállítva?  

 

Hári László István polgármester: Az egész faluban nem lett úgy helyreállítva, mint ahogy 

korábban volt.  

 

Magyaricza Józsefné teleki lakos: Vékony aszfaltos út volt, most nincs semmi, csak kavics. 

Ha tolószékes leszek, hogyan fogok feljárni azon az úton? A babakocsit sem lehet tolni rajta. 

Ki fogja azt helyreállítani? 

 

Hári László István polgármester: Nem tudja, de köszöni az észrevételt. Jobb nem lesz. Tavaly 

a temető útra készült egy költségvetés, adtak is be rá pályázatot, de forráshiány miatt el lett 

utasítva.  

 

Magyaricza Józsefné teleki lakos: Ismét megkérdezi, az utcájuk miért nem lett helyreállítva?  

 

Hári László István polgármester: Visszaállatva? A többi se lett. Mindenhol foltozgatások 

történtek, javítgatások, hiába jelezték a hibákat. 

 

Strott András alpolgármester: Dehogynem, nagyon sokra lett új burkolat húzva.  

 

Hári László István polgármester: Csak a  közepe lett javítva, az aknafedeleknél. 

 

Boór Ferencné teleki lakos: Ha már útnál tartunk, lassan nem lehet kimenni kocsival a 

temetőbe, olyan rossz állapotban van az út! Tavaly ígérték, hogy meglesz rá a pályázati pénz, 

de nem történt semmi. 

 

Hári László István polgármester:  Be lett adva rá a pályázat, nem nyert. Ismerteti a korábban 

benyújtott pályázatokat, amelyeket utakra adtak be. Az idén talán kátyúzni tudunk.  

 

Strott András alpolgármester:  A legnagyobb baj az, hogy nagytömegű teherautókkal tönkre 

teszik az utakat. 

 

Hári László István polgármester: Menjünk ezen végig, óvoda, konyha, oké, jóváhagytuk. El 

szeretném mondani, úgy lett jóváhagyva a balatonszárszói óvodafenntartó társulásnál, látva a 

kötcsei konyha negatív tervezetét, hogy a kötcsei polgármester úr belátta,  a konyhát nyártól 

megszünteti, a továbbiakban melegítő konyhaként fog üzemelni, egy alkalmazottal. Ez 

várható. Nem tudom mennyi költség várható. Balatonszárszó község önkormányzata azt 

mondta, ne foglalkozzon vele senki, ne fizessünk. Balatonszárszó egyébként elengedte 

mindenkinek a tartozását. Személyi jellegű kiadások csökkentése. Itt nincs igazából nevesítve, 

Mónos István felmond, nem lesz dolgozónk, a sors megoldja a problémánkat. Telekinek csak 

3 közfoglalkoztatottra lehet pályázni, többre nem, ehhez is hozzá kell tenni. Kérdezem, 

akarunk a közterülettel valamit csinálni, vagy nem? Ha nem lesz dolgozó, a 

közmunkaprogram megszűnik, előbb utóbb nekünk kell felvenni munkásokat. Vagy akkor 
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nem lesz senki, méteres gaz lesz a faluban. Jövőre nem lesz közmunka program. Amit most 

feladunk, előbb utóbb nem lesz senki. Eldönthetjük, mi legyen. Egyszer már fel akartam vetni 

egy falugyűlésen, hogy vagy adót szedünk be és lesz ez, vagy adót nem szedünk be és nem 

csinálunk semmit. Nem szeretnék idáig eljutni. Valaki azt szeretné, hogy így nézzünk ki, mert 

már dolgozónk se lesz. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Mikor dolgozik utoljára  Mónos István? 

 

Hári László István polgármester: Március 18.-ával mondott fel. Akkor már lesz 

közmunkásunk. De az se biztos, mert Orsós János bejelentette, elmegy Telekiből. 

 

Strott András alpolgármester: Azt nem hiszi. Várják csak meg. 

 

Hári László István polgármester: Ezt mondta, a lakásból is kiköltözik. Lecsökkenthetjük a 

létszámot, ki fogja a munkát elvégezni?  Megspórolhatjuk Mónos István bérét látszólag, de 

lehet,  jövőre kettőt kell felvenni. Ki fog itt dolgozni?   

 

Strott András alpolgármester: Aki dolgozni fog, abból nehéz lesz felvenni.  

 

Hári László István polgármester: Ki fogja a traktort vezetni, mert jogosítványa egyiknek 

sincs. Ki fog tudni a gépekkel dolgozni? Mit soroljak még?  Az ügyintéző. Itt vagy a Györgyi. 

2,3 millió forint. Megtakarítás lehetséges akkor, ha a Györgyi nem dolgozik itt.  Nem tudom, 

mi a sorsa, mi lesz a sorsa. Jegyző asszonynak jeleztem, nem vagyunk el nélküle. Jeleztem 

Györgyinek is, ha nem tudjuk kifizetni, akkor nem tudunk mit csinálni. Akkor ettől az 

összegtől is meg tudunk szabadulni, Györgyi nagyon fog hiányozni. De akkor ki végzi el az 

itteni munkát ha Dáviddal  ketten maradunk? Igazából nem kell ide kijönni senkinek, a járási 

ügysegéd se jön már, a családsegítőtől se jöjjön ki senki, a hivatalból se jöjjön senki. 

Eljutottunk ide. Nem tudok már mit hozzátenni. A következő napirendi pontunk lesz a bérleti 

szerződések ügye, kiadtuk, kiadjuk a volt kocsmát, a volt postahivatal helyiségét, jelentkezett 

rá bérlő. Valószínű jön valamilyen bevétel, de  kérdezem én, mit hajlandó csökkenteni a 

másik fél is, azok a felek, amelyek ezeket a pénzeket generálják?  Tehát itt mindenkinek 

csökkentenie kell, gondolok itt a közös hivatalra.  Feledy úr már megtette ezt a lépést, ősszel 

konszolidálni fog, mert látja, nem tudja ezt így fenntartani, ahogy van.  Ha jól számoltam, a 

földvári hivatal az államtól 8 millió forintot kap az egy egész nem tudom  hány tized 

dolgozójára. Az 8 millió forint. Most, ha tőlünk befolyna az 5 millió forint, az 13 millió forint. 

13 millió forintból hogy,  ha valaki úgy dönt, hogy ebből szeretne alkalmazni - jelen alacsony 

fizetések ahogy vannak a közszéfárban -  4 dolgozót, tehát 4 dolgozót egy éven keresztül,  

miden nap itt ül mondjuk hat órában Telekiben, és végzi el a munkáját, akkor ezt ha valaki 

meglátná, az mondaná,  Telekiben mi a bánatot tud itt csinálni 4 dolgozó? De végül is a 

pénzek ezt prognosztizálják, hogy itt négy embert kell foglalkoztatni egy éven keresztül napi 

6 vagy 8 órában. Kérdés, hogy kell-e ez, illetve kell-e ennyi dolgozó összességében? 

Felmerült az a lehetőség is, hogy igen, akkor a Györgyit ne adjuk fel, hogy Györgyit saját 

pénzből alkalmazzuk, mint hivatalsegéd, és akkor nem a közös hivatalnak lesz a dolgozója, 

hanem a teleki önkormányzaté. Kérdezem én, erre sincs, akkor arra honnan lenne pénzünk? 

Tehát ebbe igazából, ebben nem tudok gondolkodni, hogy Györgyit felvegyük. Beszélgettünk 

sokat, de egy lépéssel se jutottunk előbbre a megoldáshoz.  

 

Strott András alpolgármester: Nyilván, akik osztják a pénzt, nagyon jól tudják, miért így 

osztják. Húsz év alatt meg kellett volna tudni tanulni ebből a pénzből gazdálkodni. Sajnos én 

ezt gondolom. Meg kell volna tanulni abból gazdálkodni, ami van. Ha mi nem tudjuk, akkor 
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jöjjön más, aki tudja. 10 %-ot, vagyis  5 millió forintot kell megspórolni, fejben is ki tudja 

számolni.  Egy kétszáz lelkes faluban kell-e ennyi képviselő, kell-e ekkora testület,  akár 

polgármester, akár képviselő, kell-e ennyi dolgozó? Az igazságot ki kell egyszer végre 

mondani! A pénzügyi osztályvezetőhöz fordulva megkérdezi, mennyit fizetnek ki 

embereknek munkabérre? 

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: 14 millió forint plusz járulékok. 

 

Strott András alpolgármester: Kérem szépen, miről beszélünk? Nem a polgármestertől akarja 

elvenni, nem erről van szó, valószínű, ő maga sem csinálná kevesebbért.  

 

Hári László István polgármester: Ez nem alku kérdése volt idáig. 

 

Strott András alpolgármester: Ne értse félre, megszavazott eddig mindent, a polgármesteri 

cafeteriát is.  De tudomásul kell venni, hogy ez problémát jelent egy ilyen kicsi falunál, tönkre 

teheti az egész költségvetést. Ennyi. Ez az igazság.  

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Egy nagyon egyszerű megoldás lett volna tavaly, 

szeptember hónapban, ha nem úgy kellett volna bennünket összeverbuválni, hogy valaki üljön 

itt. Akkor miért nem mondták, hogy nincs ránk szükség, ennyi lett volna az egész! Lehet 

csatlakozni bárhova, nem muszáj nekünk itt ülni, a lelkünkön, szívünkön viseljük a falu 

sorsát. Bárkit meg lehet kérdezni, hogyan indult el képviselőnek. Önszántából indult-e el, 

vagy agitálásra? 

 

Strott András alpolgármester: Igaza van Anitának. Majd a régi, Telekiben élt embereket említi 

fel. Nincs semmi gyökere ennek a falunak már. 

 

Hári László István polgármester: Maradjunk a napirendnél.  

 

Strott András alpolgármester: Megmondtam a hiány okát.  

 

Hári László istván polgármester: Ez is lehet egy megközelítés. De valaki vegye elő azt a 

könyvecskét, ami az önkormányzatiságról szól. Van az önkormányzás, az önkormányzatiság, 

az önérdek érvényesítése, felépítése, szervei, állami akármi, akik már túlnőtték az 

önkormányzatot és szeretne ez az állami akármi megmaradni anélkül, hogy önkormányzás 

lenne! Hivatal se működik önkormányzás nélkül! Mit akar a hivatal működtetni, ha nincs 

önkormányzat? Akkor önmagát adminisztráltatja? Mit dolgozik a főtanácsos, az adóosztály, 

ha nincs önkormányzat? Be lehet zárni az önkormányzatot, ha nincs önérdek.  

 

Strott András alpolgármester: Valahogy meg kell spórolni 5 millió forintot. Vagy legalábbis 

hármat, kettőt esetleg fel lehet venni hitelként. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Már megspóroltunk eddig négymillió hármat. 2 millió 

forintot a rendezvényvényekből, reprezentációból, az alkalmazott az 2,3 millió forint, ez eddig 

4,3 millió forint és a Feledy féle történetből nem tudom még, mi lesz.   

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Jóindulattal elvesszük az  50 %-át. 

 

Hári László István polgármester: És akkor mit csökkent a hivatal? Hány dolgozó bérét kívánja 

csökkenteni? 
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Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Én ott 2,3 millió forintot vettem  le. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: De azt mi fizetnénk be! Azzal nem csökken semmi.  

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: A balatonföldvári hivatalnál hónapokon keresztül ment 

az egyeztetés, hogy mi legyen a vége.  

 

Strott András alpolgármester: Miben egyeztél meg Laci? 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: A balatonföldvári közös hivatal működéséhez 

Balatonföldvár város önkormányzata tavaly 70 millió forintot tett hozzá. 

 

Hári László István polgármester: Feledy is jóval többet hozzátett a saját  iskolájához, mint mi. 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Mindenki hozzátesz az erejéhez képest valamit. Ha nem 

lennének önkormányzatok, lehet, nem kellene testületi munkával foglalkozni, de hatósági 

munkát ugyanúgy el kell látni.  Lehet, hogy valóban nem kell ennyi hivatal, de ezt nem itt 

fogjuk tudni megoldani.  

 

Strott András alpolgármester: Annyi ügy van, amennyit csinálunk. 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Amennyit hatáskör alapján kötelesek vagyunk ellátni. 

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Elmondja, hogy leredukálódott az önkormányzatok 

kompetenciája a szociális ügyekre, a költségvetés jóváhagyására, meg egy-két fejlesztési 

ügyre. Ezen kívül ha a testületek jegyzőkönyveit végignézzük, ahol nincs pénz, nem sok 

minden van ezen a szinten.  

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Miért kell összeülnünk havonta? Nyáron is itt ülünk minden 

hónapban! 

 

Lauday Dávid képviselő elhagyja az üléstermet. 

 

Hári László István polgármester: Bejelenti, hogy a képviselőtestület létszáma 3 főre csökkent, 

továbbra is határozatképes.  A munkája miatt ment el a képviselő.  

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Megkérdezi a pénzügyi osztályvezetőt, hogy állnak, 

megalkotható-e a költségvetés?  

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Igen, az elhangzott javaslatok alapján.  

 

Stortt András alpolgármester: A Györgyihez ragaszkodik, őt nem szeretné elküldeni.  

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Ő is sajnálná, ha nem itt dolgozna, mert Györgyi szeret itt 

dolgozni, és szeretik Őt a teleki emberek.  

  

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Meg lehet változtatni a hivatali megállapodást, de ahhoz 

kell a másik hat település jóváhagyása. 
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Mónosné Szalai Anita képviselő: Úgy se fogják jóváhagyni, ahogy nem hagyták jóvá a 

családsegítős történetet sem, mert nem az szolgálja az érdekeiket.   

 

Hári László István polgármester: Visszatérve a hivatalra. Akkor kérdezzük meg, kell-e 

jegyzőkönyvvezető, kell-e minden? 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Igen, kell. Kell törvényességi felügyelet, vagy személyen 

vagy meghatalmazott útján, de biztosítani kell a törvényességi felügyeletet.  

 

Hári László István polgármester: Emlékszik rá, amikor átvette a hivatalt, még Kötcsével 

voltak együtt, volt egy ügyintéző, ő jegyzőkönyvezett, volt ügyintéző, aki adót intézett meg a 

többit, heten voltunk összesen,  nem kevesebb feladatra. Volt egy jegyzőkönyvvezető, abból 

csinált jegyzőkönyvi kivonatot, volt még valaki, lehet ezt forszírozni. Kérdezem még egyszer, 

kell-e Telekinek 4 ember ennyi éven keresztül?  

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Nem arról van szó, hogy van négy ember, aki csak teleki 

ügyeivel foglalkozik!  Ezek az ügyintézők 7 település ügyeivel foglalkoznak megosztottan. A 

jogász, az építéshatósági ügyintéző, a jegyzőkönyvvezető, a pénzügyi ügyintézők stb. 

Telekinek is vannak bankügyei, utalásai, dolgoznak a pénzügyesek Telekinek is. Melyik 

dolgozót küldjem el? A szociális ügyintézőt küldjem el, és akkor nem intézzük a szociális 

ügyeket, nem lesz jegyzőkönyvvezetés sem? Vagy a jogászt, akkor senki nem csinálja meg 

teleki szerződéseit? A közös hivatal költségeihez így is hozzá kell tenni, és azt Balatonfölvár 

fizeti meg. Itt csak egy minimális hozzájárulásról van szó. Teleki a többi településsel együtt  

vállalta ezt a minimális hozzájárulást. 

 

Hári László István polgármester: Még mindig nem érti, miért kellett az utalásokat bevinni 

Földvárra? El kellett látni a  bentieket munkával?  Miért nem Telekiben történik? Van más 

település, ahol kint van a pénzügy, ott intézik.  

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Melyik az a  település?  

 

Hári László István polgármester: Kötcse. 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: A mi hivatalunknál nem ez a gyakorlat. Ahhoz, hogy 

szabályos legyen a működés, felelősen lehessen gazdálkodni, adott legyen egy biztos 

informatikai, banki háttér, ahhoz a pénzügyi osztály biztosítja a feltételt a közös hivatalban. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: A pénzügyi osztályvezető összeadta azokat a dolgokat, 

amelyeket mondtunk.  

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Ahhoz, hogy a költségvetés jóváhagyása meglegyen, 

nemcsak számszaki oldalon kell produkálnunk valamit, hanem a valóságban is. A számszaki 

oldalát nézem, az út 1,3 millióját  leveszem, a településüzemeltetésből 1 milliót le lehet venni, 

a karbantartói állás nem lesz betöltve, és a rendezményeknél a 2 milliót levesszük. Györgyi 

béréből nem lehet levenni, mert a közös hivatali megállapodás ezt tartalmazza, de év közben, 

ha a másik hat település ehhez hozzájárul, lehet csökkenteni. A szárszói hozzájárulást 

levettem felére, ami még bizonytalan. Ez eddig 7,9 millió forint a Györgyivel együtt. 
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Mónosné Szalai Anita képviselő: Akkor itt semmilyen rendezvény nincs, nincs kinti 

alkalmazott, karbantartói állás sincs betöltve. Ez 8 millió forint, de akkor ide senki ne jöjjön 

be semmilyen papírral, mert nincs, aki átvegye. Csak a polgármester marad és a Dávid. 

 

Hári László István polgármester: Meg kell nézni a polgármester hatásköreit!  Ő nem kezelheti 

a kasszát, nem léphet be ide, nem léphet be oda,  nem intézhet ügyeket! Ne akarjunk a 

polgármesterre, se a falugondnokra hivatali feladatot áttestálni, mert ha a balatonföldvári 

polgármester is kimegy a munkásokhoz, akkor ő is kimegy. A hivatal csökkentsen, amit kell, 

adjon vissza munkát annak, aki itt ül, lássa el munkával, máris nem kell annyit dolgozni 

Balatonföldváron. Ez is lehet egy javaslat, ha lehetséges. Meg kell nézni, ki és miért javasolta 

a 2,5 millió forintot. El lett fogadva, mert Bálványos és Kereki polgármestere kitalálta, ezt 

elfogadtatták, többet mondtak, majd aztán valaki javasolta, legyen kevesebb és ennyi lett.  

 

Strott András alpolgármester: Nem akarja bántani a hivatali dolgozókat, de mindenkinek más 

a fontos. Ha nem lesz a hivatalban senki, olyan, mintha nem is lenne önkormányzat. Ez egy 

olyan falu, ahol kell lenni valakinek a hivatalban, mert ezt igényli a lakosság.  

 

Hári László István polgármester: Megint csak azt kérdezem, hogy a másik fél mivel járul 

ehhez hozzá? Ismét Kötcsét hozza fel példának, aki engedett el tartozást.  

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Azt kérdezi a polgármester úr, mivel járul ehhez hozzá 

a hivatal? Azzal járult hozzá, hogy igyekezett mindig optimálisan gazdálkodni, 

Balatonföldvár soha nem kért senkitől egy fillért se, azzal a feladatellátással, amelyet 

Balatonföldvár végzett, úgy gondolja, bőven hozzájárult eddig.   Legyen az kistérségi 

intézményrendszer vagy városi, az mindig optimális volt! Össze lehet hasonlítani 

Kőrösheggyel, Balatonszárszóval, Szemessel! Legyen ez szociális intézmény, óvoda vagy 

bármi. Mindig duplába került minden máshol, mint Földváron. Kötcséről nem is beszélve. 

Úgy gondolja, az elmúlt években, ha csak ezt nézik, nagyon is hozzájárult a hivatal. Abban 

tudja a segítségét felajánlani,  ha egyetért vele a jegyző asszony, akkor a polgármesetereket 

össze lehet hívni, és majd eldöntik a polgármesterek,  módosítják-e a megállapodást vagy 

sem. Majd tájékoztatja a polgármestert, ha Balatonszárszó valóban  elengedte a tartozást,  

akkor adjon erről egy igazolást, és máris ki tudja törölni azt a sort, ahol ez a tartozás szerepel 

és jóvá tudják  hagyni a költségvetést. Ehhez viszont nyilatkozatot kér. Majd ismerteti a 

végleges számokat. 

 

Hári László István polgármester: Ne felejtkezzenek el a Belügyminisztériumból érkezett 

levélről sem, amelyet felolvas.  

 

Strott András alpolgármester: Kéri, kerüljön be a jegyzőkönyvbe, hogy minden használatért, 

amit az önkormányzat biztosít, ezentúl fizessen az, aki használja.  

 

Hári László István polgármester: Mire gondol? 

 

Strott András alpolgármester: A fitneszterem használatáért fizessenek. Járuljanak hozzá a 

költségekhez.  

 

Hári László István polgármester: Nem támogatom.  A telekiek ingyen használhatják.  

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Testületi döntés van erről, majd a következő ülésen 

dönthetünk. 
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Jakab Lajosné helyi lakos: Ez most a költségvetés első köre volt, vagy más a végleges? 

 

Hári László István polgármester: Ez már a végleges.  

 

Strott András alpolgármester: Pontosítsunk, hozzunk döntést végre.  

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Kihúztuk a falunapot, az útfelújítást, a karbantartó bérét, 

csökkentettük a reprezentációs költségeket,  a balatonszárszói tartozást még nem lehet 

kivenni?  

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Még ezt meg lehet tenni, hogy megkeressük 

Balatonszárszót a nyilatkozatáért. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Véleménye szerint nem fogják tudni megmondani.  

 

Hári László István polgármester: Megpróbálja írásban beszerezni a nyilatkozatot. 

 

Strott András alpolgármester: Továbbra is ragaszkodik ahhoz, hogy Györgyi bére bent legyen 

a költségvetésben. 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: A megállapodásban rögzítve van, nem is vehetnék ki.  

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: A közterületkarbantartásból még el lehet venni egy 

milliót.  

 

Hári László István polgármester: Akkor így jó? Akkor ezzel a javaslattal, aki elfogadja, 

kézfeltartással jelezze. Köszönöm. 

 

A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz három képviselő - 3 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

10/2020.(II. 25. ) kt. határozata 

Teleki Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 2020. évi 

költségvetésének végrehajthatóságához, az önkormányzat működőképességének 

biztosításához az alábbi kiadáscsökkentő tételeket elfogadja, azokat a költségvetési 

rendeletébe beépíti: 

- a nem kötelező önkormányzati feladatokat illető kiadási szint csökkentése (dologi 

kiadásokból 1 672 ezer Ft csökkentés (reprezentáció, rendezvények), 

- egyéb üzemeltetés, készletbeszerzés kiadás csökkentés 250 ezer Ft-al, 

- tervezett fejlesztés (út felújítás) átütemezése (1 300 ezer Ft csökkentés), 

- közutak, hidak fenntartására tervezett kiadás elhagyása (1 012 ezer Ft csökkentés), 

- személyi jellegű kiadások csökkentése 1 424 ezer Ft-al (községgazdálkodási 

kormányzati funkción bérköltség csökkentése dolgozó felmondása miatt) 

Összesen: 5 658 ezer Ft. 

Felelős: Hári László István polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Hári László István polgármester: Aki az előterjesztés szerinti határozati javaslatot elfogadja, 

kérem, kézfelemeléssel szavazzon. 
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A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz három képviselő - 3 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

11/2020.(II. 25. ) kt. határozata 

 

1. Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország gazdasági 

stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény (a továbbiakban: Gst.) 45. § (1) 

bekezdés a) pontjában kapott felhatalmazás alapján kiadott jogszabályban 

meghatározottak szerinti saját bevételeinek és a Gst. 8. § (2) bekezdése szerinti 

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési 

évet követő három évre várható összegét az alábbiak szerint állapítja meg: 

 

                  ezer Ft 

Megnevezés 2020. év 2021. év 2022. év 2023. év 

Saját bevételek 7 105 6 800 6 800 6 800 

Helyi adóból származó bevétel 6 205 6 400 6 400 6 400 

Az Önkormányzat vagyonának és vagyoni 

értékű jogának értékesítéséből és 

hasznosításából származó bevétel 

700 200 200 200 

Osztalék, a koncessziós díj és a hozambevétel     

A tárgyi eszköz és az immateriális jószág, 

részvény, részesedés, vállalat értékesítéséből 

vagy privatizációból származó bevétel 

    

Bírság-, pótlék- és díjbevétel 200 200 200 200 

A kezességvállalással kapcsolatos megtérülés     

Figyelembe vehető saját bevétel 3 552,5 3 400 3 400 3 400 

Adósságot keletkeztető ügylet és annak 

értéke 
0 0 0 0 

Hitel, kölcsön felvétele, átvállalása a 

folyósítás napjától a végtörlesztés napjáig, és 

annak aktuális tőketartozása 

    

A számvitelről szóló törvény (a 

továbbiakban: Szt.) szerinti hitelviszonyt 

megtestesítő értékpapír forgalomba hozatal 

napjától a beváltás napjáig, kamatozó 

értékpapír esetén annak névértéke, egyéb 

értékpapír esetén annak vételára 

    

Váltó kibocsátása a kibocsátás napjától a 

beváltás napjáig, és annak a váltóval kiváltott 

kötelezettséggel megegyező, kamatot nem 

tartalmazó értéke 

    

A Szt. szerint pénzügyi lízingbe vevői félként 

történő megkötése a lízing futamideje alatt, és 

a lízingszerződésben kikötött tőkerész 

hátralévő összege 

    

A visszavásárlási kötelezettség kikötésével     
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megkötött adásvételi szerződés eladói félként 

történő megkötése a visszavásárlásig, és a 

kikötött visszavásárlási ár 

A szerződésben kapott, legalább 365 nap 

időtartamú halasztott fizetés, részletfizetés és 

a még ki nem fizetett ellenérték 

    

Külföldi hitelintézetek által, származékos 

műveletek különbözeteként az Államadósság 

Kezelő Központ Zrt-nél elhelyezett fedezeti 

betétek és azok összeg 

    

2. Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat 2020. évi 

költségvetésében a polgármester cafetéria keretét évi bruttó 240.000.- Ft-ban állapítja 

meg. 

 

3. Teleki Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati 

alkalmazottak cafetéria juttatását az alábbiak szerint állapítja meg: a város- és 

községgazdálkodás kormányzati funkción alkalmazott munkavállaló esetén készpénz 

formájában, nettó 6.000.- Ft/fő/hó összegben, a falugondnoki szolgáltatás 

kormányzati funkción alkalmazott munkavállaló esetén Szép kártyára történő 

juttatás formájában, nettó 8.000.-Ft/fő/hó összegben. 

Felelős:  Hári László polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

Hári László István polgármester: Aki az elhangzott döntéseink alapján a költségvetést 

elfogadja, kérem, kézfelemeléssel szavazzon. 

 

A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz három képviselő - 3 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással az alábbi rendeletet alkotja:  

 

Teleki Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

2/2020.(III.5.) önkormányzati rendelete 

Teleki Község Önkormányzatának 2020. évi költségvetéséről 

 

A kihirdetett rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva.  

 

2.) DBRHÖT társulási megállapodásának módosítása 

Előadó: Hári László István polgármester 

Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

Hári László István polgármester: Az írásos előterjesztést megkapták a képviselők. A 

megállapodás módosításával kapcsolatban van kérdése a képviselőknek? Amennyiben nincs, 

elfogadásra javaslom az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.  

 

A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz három képviselő - 3 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

12/2020.(II. 25. ) kt. határozata 
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Teleki Község  Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a    „Javaslat a 

Dél-Balatoni Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás Társulási 

Megállapodása módosítására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 

A Képviselő-testület   a Dél-Balatoni Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati 

Társulás valamennyi tagja által elfogadott,  2016. május 30.-án aláírt, Társulási 

Megállapodás  2020. évi módosítással egységes szerkezetbe foglalt szövegét   az 

előterjesztés melléklete szerinti  tartalommal elfogadja.  

A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert a 2020. évi módosítással egységes 

szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodást elfogadó határozat Társulási Tanács részére 

történő megküldésére.  

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt a melléklet szerint 

elfogadott, módosított Társulási Megállapodás aláírására. 

Felelős: Hári László István polgármester 

Határidő:  értelem szerint 

 

3.) Teleki Rákóczi u. 49. szám alatti ingatlan épületének hasznosítása 

Előadó: Hári László István polgármester 

Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

Hári László István polgármester: Ismerteti az előterjesztést. A költségvetés tárgyalásakor már 

említettem a bérleti szerződéseket, amellyel bevételre tehetünk szert. A korábbi italbolt 

helyiségét és a volt postahelyiségét adnánk bérbe. A bérleti díj mindkét esetben havi 15.000 

Ft. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: A rezsiköltséget fizetni fogják? 

 

Hári László István polgármester: Benne van a rezsiköltség a szerződésekben. Van még 

kérdés, hozzászólás? Amennyiben nincs, aki elfogadja az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot, kérem, kézfelemeléssel szavazzon. 

 
A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz három képviselő – 3 igen, 0 nem, 0 tartózkodással az 

alábbi határozatot hozza: 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

13/2020.(II.25.) kt. határozata 

1./Teleki Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat vagyonrendeletének 

10. §-a alapján, pályázati eljárás mellőzésével a Smartcool Mérnöki Korlátolt Felelősségű 

Társasággal a teleki 63 hrsz-ú, természetben Teleki, Rákóczi u. 49. szám alatt található, 703 m2 

nagyságú, kivett polgármesteri hivatal és udvar és gazdasági épület megnevezésű ingatlanban 

található, korábban italboltként működő üzlethelyiség vonatkozásában bérleti jogviszonyt létesít 

2020.02.26. napjától 2021.02.26. napjáig terjedő határozott időtartamra.  

A bérleti díj mértéke havi 15.000.- Ft, azaz Tizenötezer forint. A Képviselő-testület 

felhatalmazza a polgármestert a bérleti szerződés megkötésére.  

2./A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy a Kft a bérleti jogviszony fennállásának idejére a 

Teleki, Rákóczi u. 49. szám alatti ingatlant a  Fővárosi Törvényszék Cégbíróságánál 

fióktelepként bejegyeztesse. 

3./Teleki Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat vagyonrendeletének 

10. §-a alapján, pályázati eljárás mellőzésével a Facility Concept  Korlátolt Felelősségű 

Társasággal a teleki 63 hrsz-ú, természetben Teleki, Rákóczi u. 49. szám alatt található, 703 m2 

nagyságú, kivett polgármesteri hivatal és udvar és gazdasági épület megnevezésű ingatlanban 



18 

 

található, korábban postaként működő üzlethelyiség vonatkozásában bérleti jogviszonyt létesít 

2020.02.26. napjától 2021.02.26. napjáig terjedő határozott időtartamra.  

A bérleti díj mértéke havi 15.000.- Ft, azaz Tizenötezer forint. A Képviselő-testület 

felhatalmazza a polgármestert a bérleti szerződés megkötésére.  

4./A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy a Kft a bérleti jogviszony fennállásának idejére a 

Teleki, Rákóczi u. 49. szám alatti ingatlant a  Fővárosi Törvényszék Cégbíróságánál 

fióktelepként bejegyeztesse. 

Felelős: Hári László István polgármester 

Határidő: értelem szerint  

 

4.) Szociális étkeztetés feladatellátásáról szóló megállapodás jóváhagyása 

Előadó: Hári László István polgármester 

Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban csatolva. 

 

Hári László István polgármester: Új megállapodás született a szociális étkeztetés biztosítására, 

azonban a főzőhely nem változott, továbbra is a kistérség konyhájáról biztosítjuk az ebédet. A 

korábbi megállapodáshoz képest kisebb módosításokat tartalmaz. 

 

Ernyes Ervin pénzügyi osztályvezető: Ismerteti a térítési díjra vonatkozó jogszabályi 

változást.  

 

Hári László István polgármester: A szociális ebéd ára nem változik, továbbra is 320 Ft. Majd 

a jelen levő lakosokhoz fordulva megkérdezi, elégedettek-e szociális ebéddel? 

 

Magyaricza Józsefné teleki lakos: Nem minden esetben. Változó.  

 

Hári László István polgármester: Felteszi szavazásra a megállapodás jóváhagyását. Aki 

egyetért, kéri, kézfelemeléssel szavazzon. 

 

A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz három képviselő – 3 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

14/2020.(II.25.) kt. határozata 

Teleki Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balatonföldvári Többcélú 

Kistérségi Társulás és Teleki Község Önkormányzata között kötendő Önkormányzati 

szociális étkeztetés feladatellátásról szóló megállapodást jóváhagyja.  

Felhatalmazza a polgármestert a megállapodás aláírására. 

Felelős: Hári László István polgármester 

Határidő: azonnal 

 

5.) A Balatonszárszói Százszorszép Óvoda fenntartására irányuló társulási 

megállapodás utólagos jóváhagyása 

Előadó: Hári László István polgármester 

Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

Hári László István polgármester: Ismerteti az előterjesztést. A módosításra decemberben 

került sor, utólagos jóváhagyását kéri a testülettől. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, aki 

elfogadja a megállapodás módosítását, kézfelemeléssel szavazzon. 
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A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz három képviselő – 3 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

15/2020.(II.25.) kt. határozata 

Teleki Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balatonszárszói Százszorszép 

Óvoda társulási megállapodásának módosítását az előterjesztés szerinti tartalommal 

jóváhagyja. 

Felelős: Hári László István polgármester 

Határidő: értelem szerint. 

 

6.) Teleki, 79/2 hrsz.-ú önkormányzati terület használatba adási ügye 

Előadó: Hári László István polgármester 

Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

Hári László István polgármester: Ismerteti a két kérelmet a Kene melletti földterület 

használatára vonatkozóan. Az elmúlt évben is a két teleki lakos használta.  Sajnos hiába 

szólítottuk fel, nem adták vissza rendezetten a területet, nekünk kellett lekaszáltatni. 

 

Strott András alpolgármester: Mondaná, hogy ne adják oda, de nem akarja elvenni a 

lehetőséget tőlük. Jó, ha tudnak termelni valamit. Szólítsák fel őket, hogy rendezetten adják 

vissza a területet.   

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Legyen bent az értesítésben a figyelmeztetés.  

 

Hári László István polgármester: Akkor aki egyetért a terület használatba adásával a két 

kérelmező részére, kézfelemeléssel szavazzon. 

 

A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz három képviselő – 3 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

16/2020.(II.25.) kt. határozata 

Teleki Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  az  önkormányzati tulajdonban 

levő, Teleki,  79/2 hrsz. alatt felvett, beépítetlen terület művelési ágú,  1023 m2  

földterület 

- ½ részét  Nyári Anna, Teleki Völgy u. 3. szám alatti lakosnak, 

- ½ részét Horváth Adrienn Teleki Völgy u. 3. szám alatti lakosnak 

térítésmentes használatba adja  mezőgazdasági művelés céljára,  konyhakerti 

művelésre.   

Az érintetteknek a földterületet 2020. november 30. napjáig kell tisztán, rendezett 

állapotban visszaadni.  

Felelős: Hári László István polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

6.) Önkormányzati képviselők beszámolója a 2019. évi tevékenységükről 

Előadók: Önkormányzati képviselők 

 

Hári László István polgármester: Felkéri a képviselőket, röviden foglalják össze az elmúlt 

évben végzett munkájukat, számoljanak be tevékenységükről.  
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Strott András alpolgármester: Részt veszek az önkormányzati rendezvényeken. Napi szinten 

segítséget nyújtok a helyi lakosoknak ügyeik intézésében, kisebb nagyobb problémájuk 

megoldásában.  Tavaly az utolsó két-három hónapot kihagytam, de ez rajtam kívül álló okok 

miatt történt.  

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Részt veszek a testületi üléseken, a helyi rendezvények 

megszervezésében, lebonyolításában segítek. A beszámolóban külön számolunk be, de 

igazából mindent együtt csinálunk, együtt döntünk,  igyekszünk mindent jól körbejárni, 

lelkiismeretesen dönteni. Aki hozzám fordul, annak szívesen segítek.  

 

Hári László István polgármester: Megkérdezi a jelenlevő helyi lakosokat, van-e  kérdésük  a 

képviselőkhöz? Amennyiben nincs, megállapítja, hogy a képviselőtestület minden tagja eleget 

tett beszámolási kötelezettségének. Amennyiben a lakosságnak van még kérdése, 

hozzászólása, mondják el bátran. 

 

Jakab Lajosné helyi lakos: Szeretne az utcájukba egy hirdetőtáblát, már korábban is kérte, 

hogy helyezzenek ki egy táblát. Így nem kellene lemenniük a központba, hogy a 

hirdetményeket megtudják. Sajnos a meghívót is későn kapták meg, ma dobták be a 

postaládájukba.  

 

Boór Ferencné helyi lakos: Hozzáteszi, hogy legközelebb nagyobb papírra nyomtassák a 

meghívót, mert az idősek nem tudják elolvasni.  

 

Hári László István polgármester: A hirdetőtábla ügyében megígéri, hogy ki fognak helyezni 

egyet oda is. A hirdetőtáblákra tettek ki nagyobb meghívót. Sajnos Dávid nagyon elfoglalt az 

utóbbi időben, ezért lett előbb kihordva a meghívó. Van még kérdés, más, közérdekű 

bejelentés? Amennyiben nincs, megköszöni a jelenlevők munkáját, a közmeghallgatással 

egybekötött testületi ülést bezárja. 

 

 

K.m.f.  

 

 

 

 

 

 

 

 Hári László István       Köselingné dr. Kovács Zita   

     polgármester           jegyző 


